
   Skolebestyrelse - referat 

Tirsdag den 7.november 2022    

17.00 – 19.00             

           

Deltagere:       

Forældre       

   Marie-Louise Dalager Jørgensen (MJ)  
Simon Bo Larsen (SL)  
Charlotte B. Bruun (CB)  
      

Stinne Østergaard Poulsen (SP)  
Anne Hammer (AH)  
Lise Majgaard Mortensen (LM)  

 
  
  
  

Suppleanter       Kim David Rise (KR)  
 

Marie Pedersen (MP)       

Medarbejdere       Torben Schou (TS)      Katrine Nedergaard Christensen (KAB)      

Elever         Marie Nørregaard (MN)    Leonora Dalvang (LD)  

Ledelse       

   Martin Christensen (MC)            

   
Christian Henriksen (CH)      

  

Betegnelser i dagsorden betyder:       

(O) - Orientering       
(D) – Drøftelse        
(B) – Beslutning       
(T) – Tilsyn        
       

       

      

  

  



   
   

       

Dagsordenspunkter       

           

 Referat       

 1    Formalia      
Tid: 17.00-17.05       
       
1.1 Tilstedeværelse/afbud       
1.2 Godkendelse af dagsorden   
1.3 Godkendelse af referat      

       

MS   1.1 Afbud fra Morten, Lærke, Søren, Stine, Lise og 
Lene    

1.2 Dagsorden godkendt 

1.3 Referat godkendt 

 
  
  

 2     

 
Meddelelser (O)     

Tid: 17.05-17.25       
2.1 Elevråd      
  
2.2 Medarbejdere    
    
2.3 Forældre     
    
2.4 Ledelse    
  

 Alle    2.1 Elevrådet har foretaget en rundspørge i 
elevrådet vedr. skærmbrug.  

Chromebook: Fungerer fint, som det er nu. Det 
er praktisk og giver mening. Elevrådet har også 
talt med MC om lærerens brug af 
læringsportaler.  
Gerne flere muligheder for at få strøm til sin 
Chromebook 
Telefonbrug i pauserne. Eleverne bruger dem 
ofte sammen, men der er mange forskellige 
opfattelser af, hvordan de kan og skal bruges. 
Det handler om klassekulturen. 
 

2.2 Social kapital-måling er færdig, og skolen 
afventer svar.Mange forældre har meldt 
tilbage om positive oplevelser vedr. ferie-SFO. 
Det skaber glæde for medarbejderne.  

2.3 Intet nyt 
2.4 Ledelsen er påbegyndt næste skoleårs 

planlægning.  
Sparekataloget bliver drøftet i de respektive 
udvalg, og der sendes et høringssvar i fra MED. 
MC har i samarbejde med MN og LD lavet et 
opslag på LinkedIn vedr. brugen af 
mobiltelefon og sociale medier. Dette har 
resulteret i en række henvendelser om 
samarbejde. Det er besluttet, at man laver en 
målrettet indsats henvendt udskolingen 
omhandlende ”Mobiltelefonen – din bedste 
ven eller værste fjende”.   

3  

Brugen af læringsplatforme og  
Chromebooks i undervisningen og SFO  
(D)  
Udspil til spørgsmål til elever og 
medarbejdere.  
  
Tid: 17:25-17:45  

 MJ  MJ fremlægger bestyrelsens tanker og spm. ift. 
brugen af Chromebook på Virupskolen.  
Bestyrelsen har udformet en række spm. til 
medarbejderne.Der er også udarbejdet spm til 
elevrødderne. 
Bestyrelsen anbefaler, at det tages op i de 
forskellige afdelinger eller fagteams 
 
Opmærksomheder: 
- Spm i SFO bør laves om til pædagogerne? 



- Hvad er det egentlige ærinde? Kunne det 
fremgå tydeligere i indledningen. Hvor skal 
det ende i? I et princip?  

- Er det for omfattende og tidskrævende? 
Kunne der skæres ned i spm? 

- Kunne man udforme et decideret 
spørgeskema, hvor data nemmere fremgår til 
videre brug 

- Kunne man spørge eleverne først, dernæst de 
voksne? 

 
Bestyrelsen reviderer materialet, og får lavet nye 
og færre spm. Udgangspunktet bliver i første 
omgang spørgsmål til eleverne. MC hjælper med 
at lave spørgeskema.   
TS og KAB bemærker, at spørgsmålene gode – 
også til videre refleksion blandt skolens 
medarbejdere  

  
4      

Tilsynsspørgsmål til ”Princip for 
kommunikation mellem Virupskolens 
elever, medarbejdere og ledelse” 
(Princip for intern kommunikation)   
 (Se bilag 1)  
  

Tid: 17:35-17:45  

  MC  
  

     

MC gennemgår og giver respons til bestyrelsens 
spørgsmål jf. princippet om kommunikation 

 

Princippet skal opdateres ift enkelte formuleringer. 
Efterfølgende kommer det til godkendelse igen i 
bestyrelsen. Arbejdsgruppen er tovholder. 
  

5  

Høringssvar (D + B)  
Fælles drøftelse om sparekatalog 
samt beslutning om indhold til 
høringssvar. Tid: 17:45-18:15  

   MC  MC oplever, at der er blevet lyttet til de faglige 
organisationer – og alt taget i betragtning så er 
folkeskolen blevet friholdt for markante 
besparelser. 
 
Det besluttes, at MED laver deres eget høringssvar. 
SL har samlet op på bestyrelsens mange gode 
input, og skrevet et høringssvar, som bliver 
uploadet på høringsportalen.   

6    Orientering om kommende skoleår (O)  
 (Lukket punkt) 
Tid: 18:15-18:30  

  MC  
   

Martin orienterer om opmærksomheder omkring 
planlægningen af næste skoleår.  

    7  

Fransk som valgfag (B)  
  

Tid: 18:30-18:45  

 MC  MC fortæller, at der i fire år i træk har været et 
faldende antal elever, som har ønsket fransk. 
 
MC præsenterer data, der tilsiger, at mellem 13-15 
elever har søgt fransk i de sidste fire år.  
 
Lige nu er der tre franskhold på Virupskolen med 
hhv. 13 (7.årgang), 18 (8.årgang) og 19 (9.årgang) 
elever begyndende fra 7. årgang 
 
Det besluttes, at der for kommende skoleår 
udbydes fransk til 4.årg (kommende 5.årgang 
 



Skolen sørger for, at der laves en anderledes 
oplysningskampagne for både tysk og fransk. 
 
En tredjedel af en årgang skal vælge fransk, hvis 
faget skal etableres.  
 
Det besluttes endvidere, at såfremt der ikke er den 
fornødne tilslutning næste skoleår (2022-23) 
nedlægges tilbud om fransk det efterfølgende 
skoleår (2023-24) 
 
 

   8  Eventuelt  
  
Tid: 18:55-19:00  

Alle    

     8  
Næste møde  

- Princippet om kommunikation 
færdiggøres 

Alle  
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